



التحالف السعودي لتقنيات الزراعة والغذاء  
Saudi AgriFood Tech Alliance

## ABOUT SAUDI AGRIFOOD TECH ALLIANCE

Under the patronage of the Ministry of Environment, Water, and Agriculture — MEWA — the Saudi AgriFood Tech Alliance launched in July 2024. It aims to adopt an inclusive approach, bringing together a wide range of national and international actors with the common interest of advancing food and agricultural technology solutions in the Kingdom. This leverages the integrated strategic capabilities and cooperation among alliance members, including government entities, research and academic institutions, the private sector, and non-profit organizations.

## MISSION

The Saudi AgriFood Tech Alliance unites and mobilizes a network of food and agriculture stakeholders by strengthening coordination and collaboration amongst members to catalyze the national-scale deployment of AgriFood technologies.



وزارة البيئة والمياه والزراعة  
Ministry of Environment Water & Agriculture

## ALLIANCE OBJECTIVES

### Community Building

Building a vibrant community of stakeholders with common interests to accelerate food and agricultural technology solutions and adoption.

### Catalyze Partnerships

Facilitating cooperation among alliance members through events, knowledge exchange, networking, and systematic compatibility.

### Policy Making

Establishing a forum to discuss and develop policies that benefit the food and agricultural technology ecosystem.

## ALLIANCE WORKING GROUPS

The Working Groups (WG) aim to utilize the Alliance platform to inform, influence, and implement sectoral relevant policies that impact the members of the AgriFood ecosystem in KSA. The WGs seek to address core challenges related to the deployment and adoption of innovative technologies across the agriculture and food sectors. The desired outcomes include improved policymaking, enhanced regulatory frameworks, strengthened industry collaboration, and adoption and deployment of emerging technologies.

### Key Objectives

- Improved Policy Making & Regulatory Frameworks
- Accelerated Technology Deployment & Adoption
- Enhanced Government Industry Collaboration



## SCOPE OF WORK

The Alliance Working Groups will focus on one or more of the following areas:

- **Policy Analysis & Advocacy:** Conduct research and analysis to inform and influence sectoral relevant policies, identifying key areas for advocacy and promoting policy changes that support innovation in the Saudi AgriFood sector.
- **Technology Deployment & Adoption:** Address challenges related to technology deployment and adoption, identify barriers, and develop recommendations to accelerate the adoption of innovative technologies across the AgriFood sector in the Kingdom, including establishing advance market commitments to expedite technology development and adoption.
- **Collaboration & Networking:** Enhance collaboration among government, industry, and research and academia stakeholders, fostering dialogue and creating a supporting ecosystem for innovation and growth across KSA's agriculture and food sectors.
- **Research & Insights:** Contribute expertise, research, and insights to inform decision-making processes and support evidence-based recommendations for innovative AgriFood technology solutions.
- **Stakeholders Engagement:** Engage with a diverse range of stakeholders, collaborate on advocacy efforts, and promote industry collaboration to drive policy changes and innovation in the Saudi AgriFood sector.
- **Capacity Building & Knowledge Sharing:** Identify and recommend strategies and programs to enhance the skills and knowledge of Alliance members and the wider Saudi community in AgriFood technologies.

### Working Groups Formation

The formation of Working Groups is initiated through expressions of interest from Alliance members with a vested interest and expertise in solving critical issues in the Saudi AgriFood sector



التحالف السعودي لتقنيات الزراعة والغذاء  
Saudi AgriFood Tech Alliance

## نبذة عن التحالف السعودي لتقنيات الزراعة والغذاء

تحت رعاية وزارة البيئة والمياه والزراعة، تم إطلاق التحالف السعودي لتقنيات الزراعة والغذاء في يوليو 2024 م الموافق محرم 1446 هـ. ويهدف التحالف إلى اعتماد نهج شامل يجمع بين مجموعة واسعة من الجهات الرائدة في قطاعي الأغذية والتقنيات الزراعية الوطنية والدولية ذات المصلحة المشتركة المهتمة في تطوير حلول التقنية الغذائية والزراعية في المملكة. وهذا من شأنه أن يعزز القدرات الاستراتيجية المتكاملة والتعاون بين أعضاء التحالف، بما في ذلك الجهات الحكومية والمؤسسات البحثية والأكاديمية والقطاع الخاص والمنظمات غير الربحية.

## رسالة التحالف

يسعى التحالف إلى توحيد شبكة متكاملة من أصحاب العلاقة في مجال الغذاء والزراعة، من خلال تعزيز التنسيق والتعاون الفعال بين الأعضاء بهدف تحفيز نشر حلول التقنيات الغذائية والزراعية على مستوى المملكة العربية السعودية، مما يساهم في تحقيق الابتكار والاستدامة في هذا القطاع الحيوي.



وزارة البيئة والمياه والزراعة  
Ministry of Environment Water & Agriculture



## أهداف التحالف

### بناء المجتمعات

بناء مجتمع حيوي وفعال من الجهات المهتمة التي تجمعهم مصالح مشتركة للنهوض بحلول التقنيات الغذائية والزراعية.

### تحفيز الشراكات

تيسير التعاون بين أعضاء التحالف من خلال الفعاليات والتبادل المعرفي والربط الشبكي والمطابقة المنهجية بين أعضاء التحالف.

### صياغة السياسات

إنشاء منتدى لمناقشة وبناء السياسات التي تنفع منظومة الأغذية والتقنيات الزراعية وترتيبها حسب الأولوية ودعمها بصورة دائمة.

## مجموعات عمل التحالف

تهدف مجموعات العمل إلى الاستفادة من منصة التحالف لتبادل المعلومات والتأثير على السياسات ذات الصلة وتنفيذها، والتي تؤثر على أعضاء منظومة الزراعة والغذاء في المملكة. تسعى هذه المجموعات إلى معالجة التحديات الأساسية المتعلقة باستخدام واعتماد التقنيات المبتكرة في قطاع الزراعة والغذاء. تشمل النتائج المرجوة تحسين صنع السياسات، وتعزيز الأطر التنظيمية، وتقوية التعاون الصناعي، واعتماد ونشر التقنيات الناشئة.

### الأهداف الأساسية

- تحسين عملية صنع السياسات والأطر التنظيمية
- نشر التقنيات الحديثة وتبنيها بشكل متسارع
- تعزيز التعاون الصناعي الحكومي

## نطاق العمل

ستركز مجموعات عمل التحالف على واحد أو أكثر من المجالات التالية:

- **تحليل السياسات ودعمها:** إجراء أبحاث شاملة لتحليل السياسات الحالية ذات الصلة المباشرة بقطاعي الزراعة والأغذية والتأثير عليها، مع تحديد المجالات الرئيسية للدعم وتعزيز تغييرات السياسات التي تدعم الابتكار في كلا القطاعين.
- **نشر وتبني التقنيات:** معالجة التحديات المرتبطة بنشر واعتماد التقنيات، وتحديد الموعوقات، وتقديم توصيات تهدف إلى تسريع استخدام التقنيات المبتكرة في قطاع الزراعة والغذاء بالمملكة. يتضمن ذلك أيضاً وضع التزامات مسبقة في السوق لتسريع تطوير هذه التقنيات واعتمادها.
- **التعاون والتواصل:** تعزيز التعاون الفعّال بين الجهات المعنية الحكومية والصناعية والأكاديمية، وتعزيز الحوار البناء لخلق منظومة داعمة للابتكار والنمو المستدام في قطاع الزراعة والغذاء بالمملكة.
- **الأبحاث والرؤى:** المساهمة بالخبرات والأبحاث لإثراء عمليات صنع القرار وتقديم توصيات مبنية على الأدلة العلمية لحلول تقنيات الزراعة والغذاء المبتكرة.
- **مشاركة أصحاب المصلحة:** التفاعل مع مجموعات متنوعة من أصحاب المصلحة وتعزيز التعاون على توحيد الجهود لتغيير السياسات وتحفيز الابتكار في قطاعي الزراعة والغذاء السعودي.
- **تعزيز القدرات والتبادل المعرفي:** تحديد الاستراتيجيات ودعمها و إيجاد برامج لتعزيز المهارات التطبيقية و نشر المعرفة المتعلقة بتقنيات الزراعة والغذاء لدى أعضاء التحالف ومن ثم إلى باقي المجتمع السعودي، مما يساهم في تحقيق التنمية المستدامة.

## تشكيل مجموعات العمل

يبدأ تشكيل مجموعات العمل من خلال إبداء الرغبة من أعضاء التحالف الذين يمتلكون خبرة واهتمام بمعالجة القضايا الحيوية والمهمة في قطاع الزراعة والغذاء في المملكة العربية السعودية.



Get in touch

Alliance Secretariat

Email

[secretariat@safta.sa](mailto:secretariat@safta.sa)

Website

[www.safta.sa](http://www.safta.sa)

تواصل معنا

سكرتارية التحالف

بريد إلكتروني

[secretariat@safta.sa](mailto:secretariat@safta.sa)

الموقع الإلكتروني

[www.safta.sa](http://www.safta.sa)